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SKOL- OCH UTBILDNINGSCHEFER 

PROTOKOLL 

Tid och plats  2025-04-25, Regionens hus, lokal Hökensås 

Beslutande  Tina Hededal, Essunga 

Anneli Alm, Falköping 

Robert Rydquist, Falköping 

Catarina Tenggren Natt och Dag, Grästorp 

Catarina Higgins, Gullspång 

Hanna Olofsson, Götene 

Anders Torén, Lidköping 

Pär Arvidsson Fäldt, Lidköping 

Maria Appelgren, Mariestad 

Elin Liljebäck Nilsson, Skara 

Johan Strömberg, Skövde 

Zophia Zander Norell, Tibro 

Sara Sjölund Bång, Tidaholm 

Leif Carlsson, Töreboda 

André Essebro, Vara 

Frånvarande  Katarina Lindberg, Skövde 

Mari-Louise Brage, Hjo 

Harald Lundqvist, Karlsborg 

Övriga deltagande Hillevi Larsson, Skaraborgs Kommunalförbund 

Daniel Ekman, Skaraborgs Kommunalförbund 

Madelen Hallén, projektledare Kompetenstrappa 

Björn Samuelsson, rådgivare Omställningsfonden 
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Erik Eriksson, avdelningschef, Mariestad 

Utses att justera Sara Sjölund Bång, Tidaholm 

Sekreterare  ------------------------------------------------ 
  Daniel Ekman 

Ordförande  ------------------------------------------------ 
  Pär Arvidsson Fäldt 

Justerare  ------------------------------------------------ 
  Sara Sjölund Bång 

 

§ 60 Mötets öppnande 

Ordföranden öppnar mötet.  

§ 61 Val av justerare 

Till att justera dagens protokoll väljs Sara Sjölund Bång, Tidaholm 

§ 62 Förra mötets protokoll 

Mötet beslutar att: 

Lägga förra mötets protokoll till handlingarna. 

§ 63 Samverkan skola - socialtjänst 

Pär Arvidsson Fäldt ramar in kring samverkan skola-socialtjänst innan skolcheferna går in till 

socialcheferna för gemensam information. Lotta Hjoberg, sektorchef för social välfärd i Lidköping, 

inleder och nämner förslag på samverkansområden och att samverkan kommer behöva ske både på 

kommunnivå och delregional nivå. Pär fortsätter med att lyfta perspektiv kring de förändringar som 

behöver komma till för att samverkan ska bli framgångsrik. Dessa förändringar kan till stor del vara 

kulturella förflyttningar. Efterföljande samtal sker i bikupor.  

Lotta avslutar med att visa förslag på tidsplan där kommande tillfällen är 13 maj då presidierna för 

nätverken träffas. Den 10 juni sker möte med presidierna och representanter från båda nätverken 

gällande att planera ett gemensamt möte den 19 september. Maria, Leif, Catarina H och Anneli anmäler 

intresse att vara representanter från skolchefsnätverket.  

§ 64 Omställningsfonden 

Björn Samuelsson informerar om omställningsfonden samt kompetens- och omställningsavtalet, och hur 

dessa kan användas av kommunerna. Han berättar att kommunernas arbete med medel från 

omställningsfonden varierar. Omställningsfondens verksamhet vilar på tre ben: 

• Stöd till arbetsgivare och fackliga företrädare 
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• Stöd och insatser för medarbetare under anställning 

• Stöd och insatser för medarbetare vid avslut av anställning 

Presentation bifogas på gemensam Teamsyta 

§ 65 Kompetenstrappa (B) 

Madelene Hallén presenterar beslutsunderlaget.  

Presentation bifogas på gemensam Teamsyta 

Mötet beslutar att:  

Ställa sig bakom förslag på Kompetenstrappa förskola. 

§ 66 Uppföljning av uppdragsbeskrivningar 

Nätverket Förskola: ej klart  

Nätverket Grundskola: Zophia berättar att nätverket har fått skjuts i sitt arbete och att det flyter på bra. 

En av anledningarna till detta är att nätverket nyligen har omorganiserat sig och nu har ett presidium. 

Zophia beskriver framstegen i uppdragen och nämner att ett framtida möte med SKIS-nätverket 

planeras, vilket kommer att fokusera på att integrera mer data i kvalitetsarbetet. Rektorerna inom 

nätverket efterfrågar erfarenhetsutbyte kring skolsäkerhet och ger medskicket till skolchefer att se över 

möjligheten att genomföra något gemensamt på Skarborgsnivå. 

§ 67 SOU 2024:74, Fler vägar till arbetslivet  

Erik Eriksson och Hillevi presenterar förbundets remissvar gällande SOU 2024:74, Fler vägar till 

arbetslivet och hur förankringsarbetet i våra kommuner skett. Hillevi berättar om tidsplan och 

beslutsgång. 

Dokument och presentation bifogas på gemensam Teamsyta 

§ 68 Naturbruksavtalet 

Elin berättar om information från Kristofer Svensson som varit på BHU:s presidium. Göran Isberg, 

oberoende utredare, har nu lämnat över utredningen. Utredningen kommer föreslå att skatteväxlingen 

tas bort och att samverkan mellan VGR och kommunerna om naturbruksutbildning i stället baseras på 

interkommunal ersättning. Utredningen konstaterar också att kompetensförsörjning för lantbruket och 

naturbruksutbildning är en prioriterad fråga för regional utveckling.  

Nästa möte för Beredningen för hållbar utveckling (BHU) är 5 juni. Remissrundan kommer vara från 

november 2025 till mars 2026. Beslut förväntas under kvartal 2, 2026. Nuvarande avtal sträcker sig till 

2028-12-31. 
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§ 69 Erbjudande om gymnasieantagningssystemet Indra 

Hillevi informerar om SKR:s erbjudande om nytt gymnasieantagningssystem som skickats ut till 

kommunerna. Varje kommun svarar på erbjudandet, men aktuellt antagningskansli måste samordna så 

att alla kommuner inom dess verksamhetsområde svarar lika. I efterföljande samtal diskuteras hur 

systembyte kommer påverka våra organisationer samt kostnader kopplade till detta.  

 

Skolcheferna ställer sig positiva till erbjudandet om gymnasieantagningssystemet Indra. På mötet saknas 

representanter från Karlsborg, Hjo och Tibro.   

 

Informationsunderlag finns på gemensam Teamsyta 

 

§ 70 Återkoppling IMV/IMY med gruppintag  

På mötet den 21 mars problematiserade Petra Eriksson och Sara Göthberg från Gymnasieantagningen 

om nollintag på IMV- och IMY utbildningar med gruppintag. Gymnasieantagningen lyfte då fram att det 

är önskvärt att minst en plats är sökbar på studievägen som anges i samband med höstens 

gymnasieorganisation. Syftet är att hantera berörd elevgrupp mer gynnsamt. 

Skolcheferna beslutar att lämna över frågan till gymnasienätverket där André och är Sara är 

skolchefsrepresentanter. Gymnasienätverket har sitt nästa möte 9 maj.  

§ 71 Edu-data 

Leif återkopplar förra mötets medskick gällande att ta reda på om de kommuner som är med i IT-

samarbeten räknas som en kommun eller flera. I mottagen offert så räknas varje kommun oavsett om vi 

har samarbete inom IT eller inte. Eftersom flera kommuner väljer att avstå så blir denna offert för 

kostsam för de kommuner som säger ja. Om kommuner som har samarbeten vill skriva avtal så får man 

diskutera tillvägagångssätt med Edu-data separat. 

 

§ 72 Planering framåt med fokus på demografi  

Samtal sker i basgrupper. 

I efterföljande samtal i storgrupp delger grupperna vad som diskuterats. Nedan ses några av de punkter 

som lyfts i samtalen: 

• Förslag inför politikerkonferensen 2026: Anordna ett erfarenhetsutbyte med fokus på 

demografiska frågor 

• Betydelsen av att skolchefer delar sina erfarenheter av att hantera demografiska utmaningar 

• Diskussion om hur effekterna av effektiviseringar kan illustreras tydligare för att förbättra 

beslutsfattarnas förståelse och ge stöd till beslut 

• Utforska hur man kan skapa förutsättningar för politiker att våga fatta svåra beslut genom stöd 

och dialog 
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• Förslag att inkludera ekonomicontrollers i erfarenhetsutbyten för att bredda perspektiven och 

hitta lösningar 

§ 73 Skolledarkonferens 

Hillevi presenterar kring arbetsprocessen som krävs inför genomförandet av Skolledarkonferensen. I 

efterföljande inspel diskuteras vikten av att hjälpas åt med tema och innehåll till kommande 

konferenser. 

§ 74 Tema förändringsledarskap 

Politikerkonferens 19 februari 2026 

Förslag på innehåll till 2026 är att följa upp de utredningar och remisser som var innehåll på årets 

konferens. Annat förslag är att ha erfarenhetsutbyte med fokus på demografi där SKR återigen skulle 

kunna bjudas in för inspel. I övrigt framkommer vikten av att ge tid till samtal. Presidiet tar med sig 

inspelen för vidare planering.  

Studieresa 23–24 oktober 2025 

Inkomna förslag ses över och diskuteras. Gällande Göteborgs universitet återkopplas till Hirsch som 

tidigare lyfts samt det nätverk som finns för rektorer i utsatta områden. I samtalet nämns också det 

arbete, kopplat till förändringar i demografi, som förskoleförvaltningen i Göteborgs Stad genomför. 

Presidiet tar med sig inspelen för vidare planering.  

§ 75 Övriga frågor 

• Remisser 

Förbättrat stöd i skolan: Mariestad och Essunga 

Öka läraryrkets attraktivitet: Götene 

Öka antalet brottsrubriceringar i belastningsregistret: Götene 

Likvärdigt betygsystem: Skövde kommer svara ur ett vuxenutbildningsperspektiv 

• Rapport Utbildning Skaraborg 

Daniel informerar om vad som kan förändras inför årets rapport utefter de önskemål som 

tidigare aviserats av skolcheferna. Skolcheferna ger i uppdrag att uppdatera årets rapport enligt 

visat förslag. 

• Diabetes 

Catarina Higgins lyfter ökningen av antalet barn med diabetes och de önskemål/krav gällande 

resurser i skolan som kommer från vården och vårdnadshavare. I efterföljande samtal berättar 

Hanna att nätverket Elevhälsa lyft frågan vid flera tillfällen och också hur skolan kan hantera 

dessa frågor.  

• Utbildningspaket måltid  

Hanna berättar om utbildningspaketet som informerats om på tidigare möten. 

Utbildningspaketet omfattar 3x 2,5h och i den information som kommer skickas ut via e-post 

finns tillvägagångssätt för anmälan beskriven. Information skickas via e-post till skolcheferna 

för vidare spridning till berörda i sina organisationer.   
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• Industritekniskt lärcenter 

Anders Torén berättar att Lidköping under några år planerat för och undersökt möjligheterna 

att starta ett industritekniskt lärcenter. Lidköping kommer söka medel från VGR gällande 

industritekniskt lärcenter för Campus Västra Skaraborg. 

§ 76 Avslutning 

Ordförande avslutar mötet  

Nästa möte: 2025-05-16 


